
WKS-S.0002.41.2017

Protokół z sesji nr XLI/2017  Rady Miasta Świdnik
 w dniu 13 lipca 2017 r.

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta przy ul. Spółdzielczej 4 w Świdniku
Początek obrad: 16:30 Zakończenie obrad: 17:50

Obecni radni:             1. Bachanek Kazimierz
                         2. Bondos Alfred

                                     3. Borkowski Wojciech
                         4. Brzózka Radosław
                         5. Denis Katarzyna
                         6. Dmowski Marcin
                         7. Kaciuczyk Andrzej
                         8. Karwowski Piotr
                          9. Kawalec Ludwik
                        10. Kozak Roman
                        11. Królik Janusz
                        12. Krupa Andrzej

                                    13. Księski Wiesław
                        14. Irsak Jerzy
                        15. Orzeł Dariusz 
                        16. Patrzała Kazimierz                       
                        17 .Sawicki Konrad
                        18. Suski Aleksander
                        19.Radek Włodzimierz
                        20. Tarkowski Mirosław
                       

Nieobecni radni:  Lipniowiecka Edyta
                  
                                                                                           Lista obecności (załącznik nr 1)
Pracownicy Urzędu i zaproszeni goście:

Jakson Waldemar – Burmistrz Miasta 
Piotrowicz Michał – Zastępca Burmistrza Miasta ds. inwestycji i rozwoju
Radek Andrzej  - Zastępca Burmistrza ds. gospodarki komunalnej
Dumin Janusz – Skarbnik Miasta
Głąb Wiesław – Naczelnik  Wydziału Budżetowo- Finansowego
Mostowska Grażyna – radca prawny Urzędu
Kurowska Magdalena – Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego
Zapalska Bożena – p.o. Naczelnika WOSS
 Pyszniak Jan – Przewodniczący  Świdnickiej Rady Seniorów
media 
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Ewidencja podjętych uchwał:

1. Uchwała Nr XLI/398/2017 Rady Miasta Świdnik  w sprawie zmian w wieloletniej pro-
gnozie finansowej Gminy Miejskiej Świdnik

2. Uchwała Nr XLI/399/2017 Rady Miasta Świdnik w sprawie zmian w uchwale budżeto-
wej Gminy Miejskiej Świdnik na  2017 r.

3. Uchwała Nr XLI/400/2017 Rady Miasta Świdnik  w sprawie przyjęcia dofinansowania  
z Funduszu Spójności na realizację przedsięwzięcia pn. Rozbudowa systemu 
oczyszczania i odprowadzania wód deszczowych w Gminie Miejskiej Świdnik - w 
ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2014 – 2020

4. Uchwała  Nr  XL/401/2017 Rady  Miasta  Świdnik   w  sprawie  założeń  polityki
budżetowej Gminy Miejskiej Świdnik Gminy Miejskiej Świdnik na 2018 rok

5. Uchwała Nr XLI/402/2017 Rady Miasta Świdnik w sprawie wydzierżawienia na okres
do  3  lat,  nieruchomości  gruntowej,  położonej  w  Świdniku,  stanowiącej  mienie
komunalne Gminy Miejskiej Świdnik. 

6. Uchwała Nr XLI/403/2017 Rady Miasta Świdnik w sprawie wydzierżawienia na okres
do  3  lat,  nieruchomości  gruntowej,  położonej  w  Świdniku,  stanowiącej  mienie
komunalne Gminy Miejskiej Świdnik. 

7. Uchwała Nr XLI/404/2017 Rady Miasta Świdnik  w sprawie nadania nazwy ulicy w
Świdniku

Punkt 1
Otwarcie obrad.

P. Królik  – proszę Państwa, zapraszam wszystkich. Otwieram XLI sesję Rady Miasta Świdnik.
Witam wszystkich bardzo serdecznie,  Pana Burmistrza wraz ze współpracownikami,  radnych
i gości przybyłych na sesję. Na podstawie listy obecności stwierdzam kworum niezbędne do
podejmowania uchwał.

Punkt 2
Przedstawienie  proponowanego  porządku  obrad  i  ewentualne  głosowanie  w  sprawie
zgłoszonych zmian w porządku obrad.
 P. Królik -  macie Państwo przed sobą zaproponowany porządek sesji. 

( Załącznik nr2)
Jeżeli są propozycje zmian, proszę o zgłaszanie. Proszę Pan Skarbnik.
P. Dumin – chce w imieniu Pana Burmistrza, prosić o wprowadzenie do porządku obrad 
dzisiejszej sesji w punkcie 4a – podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 
finansowej Gminy Miejskiej Świdnik. Dziękuję. 
P. Królik  – czy są jeszcze inne propozycje? Nie widzę. Poddaję pod głosowanie wniosek Pana 
Skarbnika.
Pytam Państwa radnych, kto jest za wprowadzeniem do  porządku obrad dzisiejszej sesji pkt 4a
o brzmieniu - podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 
Miejskiej Świdnik?

„za” -    19               „ przeciw” -  0                       „wstrz. się” - 0
Nieobecni radni – Edyta Lipniowiecka,  Miroslaw Tarkowski
Przystępujemy do realizacji przyjętego porządku obrad
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Przyjęty porządek  obrad sesji: 

1. Otwarcie obrad.
2. Przedstawienie proponowanego porządku obrad i  ewentualne głosowanie w sprawie

zgłoszonych zmian w porządku obrad.
3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach podjętych od XL sesji.
4. Informacja Burmistrza Miasta o realizacji uchwał Rady Miasta podjętych od XL sesji. 

    4a.   Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy  
            Miejskiej   Świdnik.

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Miejskiej Świdnik
na 2017 r.

6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  dofinansowania  z  Funduszu  Spójności  na
realizację przedsięwzięcia pn. Rozbudowa systemu oczyszczania i odprowadzania wód
deszczowych  w  Gminie  Miejskiej  Świdnik -  w  ramach  Programu  Operacyjnego
Infrastruktura i Środowisko 2014 – 2020.

7. Podjęcie uchwały w sprawie założeń polityki budżetowej Gminy Miejskiej Świdnik na
2018 rok.

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie   wydzierżawienia  na  okres  do  3  lat,  nieruchomości
gruntowej,  położonej  w Świdniku,  stanowiącej  mienie komunalne Gminy Miejskiej
Świdnik. ( ul. Akacjowa 22B)

9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wydzierżawienia  na  okres  do  3  lat  ,  nieruchomości
gruntowej,  położonej  w Świdniku,  stanowiącej  mienie komunalne Gminy Miejskiej
Świdnik. ( ul. Niepodległości 12)

10.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy w Świdniku.
11. Informacja nt. przebiegu przygotowań do wprowadzenia,  na terenie Gminy Miejskiej
Świdnik, reformy systemu oświaty – temat z planu pracy rady.

12. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.
13.  Sprawy różne.
14.  Zakończenie obrad.

Punkt 3

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach podjętych od ostatniej sesji.  

 

P. Królik -  informuję Państwa,  że w okresie od  XXXIX Rady Miasta w dniu 29 czerwca do
dnia dzisiejszego zebrały się następujące komisje: 

                                                                                                                            (Załącznik nr 3 )

Korespondencja, która wpłynęła na moje ręce,  zostanie przedstawiona w punkcie – Sprawy
różne. 

Czy ktoś  z  Państwa radnych  ma jakieś  uwagi  do tego punktu?  Nie  widzę  w  takim razie
przechodzimy do kolejnego punktu.

Punkt 4

Informacja Burmistrza Miasta o realizacji uchwał Rady Miasta podjętych na XXXVII
sesji Rady Miasta.

P. Królik  -  proszę o zabranie głosu Pana Burmistrza Miasta.
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P. Jakson -  Wysoka Rada otrzymała zestawienie realizacji uchwal z XL sesji-  wszystkie
uchwały zostały przekazane do nadzoru prawnego Wojewody. Wszystkie zostały przyjęte bez
zmian. Zostały także opublikowane zgodnie z prawem.

                                                                                                                            (Załącznik nr 4  )

Czy ktoś  z Państwa radnych ma jakieś  pytania do tego punktu? Nie widzę  w takim razie
przechodzimy do kolejnego punktu.

Punkt 4a

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Miejskiej
Świdnik.

P. Królik - przechodzimy do kolejnego punktu porządku. Poproszę Pana Skarbnika o krótkie
streszczenie najważniejszych zmian.   

 P. Dumin – powodem wprowadzenia tej uchwały do porządku obrad dzisiejszej sesji jest fakt
zmieniania budżetu Gminy na 2017 rok. Zmiana ta obejmuje jedno z zadań wieloletnich pn.
„Dokumentacja  projektowa  przebudowy  hali  miejskiej  przy  ul.  Fabrycznej  w  Świdniku  –
zwiększono nakłady finansowe na to zadanie o 10 000 zł. Dziękuję. 

P. Królik  - Poproszę Pana Przewodniczącego o opinię do tego projektu uchwały. 

P. W. Radek - Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała ten  projekt uchwały.

P. Królik - macie Państwo przed sobą projekt uchwały wraz z załącznikami – kto z Państwa
jest  „za” podjęciem uchwały w sprawie zmian w wieloletniej  prognozie finansowej Gminy
Miejskiej Świdnik wraz z autopoprawką Burmistrz Miasta ? 

„za” -      19                   „ przeciw” -  0                         „wstrz. się” - 0

Nieobecni radni:  Lipniowiecka Edyta, Tarkowski Mirosław.

Uchwała została podjęta.

Punkt 5

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Miejskiej Świdnik na
2017 r.

P. Królik – przechodzimy do kolejnego punktu porządku.  Poproszę Pana Przewodniczącego o
opinię do tego projektu uchwały.  

P. W. Radek - Komisja Budżetu również pozytywnie zaopiniowała ten  projekt uchwały- wraz 
z autopoprawką Pana Burmistrza z dnia 12 lipca 2017 roku.

P. Królik  –    czy są jakieś pytania do projektu uchwały? Nie widzę.

- w takim razie przystępujemy do głosowania nad zmianami w  uchwale budżetowej Gminy
Miejskiej Świdnik  na 2017  z autopoprawką Pana Burmistrza. 

Macie Państwo przed sobą projekt uchwały, podstawę prawną i załączniki do uchwały – kto
jest „za”  podjęciem uchwały budżetowej Gminy Miejskiej Świdnik proszę o podniesienie ręki .
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„za” -     20„         przeciw” -  0                         „wstrz. się” - 0

Nieobecni radni:  Lipniowiecka Edyta, 

Uchwała została podjęta.

Punkt  6

Podjęcie  uchwały   w  sprawie  przyjęcia  dofinansowania  z  Funduszu  Spójności  na
realizację  przedsięwzięcia  pn.  Rozbudowa  systemu  oczyszczania  i  odprowadzania  wód
deszczowych w Gminie Miejskiej Świdnik

P. Królik – Chcę poinformować, że mamy autopoprawkę do projektu uchwały polegającej na
wykreśleniu słów „ w formie dotacji” w tytule uchwały oraz w § 1ust.1 projektu uchwały .

 Proszę o opinię Komisji Budżetu.

P. W. Radek -  Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała  procedowany projekt uchwały

P. Królik -  czy są pytania? Nie widzę chętnych do zabrania głosu.  Macie Państwo przed sobą
treść uchwały. 

Kto z Państwa jest za podjęciem  uchwały  w sprawie  przyjęcia dofinansowania z Funduszu
Spójności na realizację przedsięwzięcia pn. Rozbudowa systemu oczyszczania i odprowadzania
wód deszczowych w Gminie Miejskiej Świdnik,  proszę o podniesienie ręki do góry. Dziękuję.

„za” -     20„                                przeciw” -  0                         „wstrz. się” - 0

Nieobecni radni: Lipniowiecka Edyta

Uchwała została podjęta.

Punkt 7

Podjęcie uchwały w sprawie  założeń polityki bud żetowej Gminy Miejskiej Świdnik na
2018 rok.

P. Królik –   do tego projektu uchwały jest także autopoprawka  Pana Burmistrza z dnia 11
lipca. Odczytał treść autopoprawki: polega ona na dodaniu  w Części V ust.7  – planowane
zadania priorytetowe, na liście  inwestycyjnych zadań priorytetowych na miejscu pierwszym
zadania pn „ Rozbudowa systemu oczyszczania i odprowadzania wód deszczowych w Gminie
Miejskiej Świdnik” .

Proszę o opinię Komisji Budżetu.

P.  W. Radek -   Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały wraz z autopoprawką
Burmistrza Miasta z dnia 11 lipca 2017 r.

P. Królik -  czy są pytania? Nie widzę chętnych do zabrania głosu.  Macie Państwo przed sobą
treść uchwały,  przystępujemy do głosowania:
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Kto z  Państwa jest  za  podjęciem  uchwały w sprawie założeń  polityki  budżetowej  Gminy
Miejskiej Świdnik na 2018 rok wraz z autopoprawką, którą przed chwilą przedstawiłem, niech
podniesie rękę.

„za” -     20„      przeciw” -  0                         „wstrz. się” - 0

Nieobecni radni: Lipniowiecka Edyta

Uchwała została podjęta.

Punkt 8 

Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia na okres do 3 lat, nieruchomości gruntowej,
położonej w Świdniku, stanowiącej mienie komunalne Gminy Miejskiej Świdnik. 

P. Królik -  poproszę pana Przewodniczącego  Komisji  o opinię.

P.  Bondos   -  ta  uchwała   została  zaopiniowana  pozytywnie  przez  Komisję  Gospodarki
Komunalnej i Mieszkaniowej.

P. Królik -  dziękuję bardzo. Czy są jakieś zapytania ? Nie widzę,  więc przystępujemy do
głosowania.

Kto z Państwa jest za  podjęciem  uchwały  w sprawie wydzierżawienia na okres do 3 lat,
nieruchomości  gruntowej,  położonej  w  Świdniku,  stanowiącej  mienie  komunalne  Gminy
Miejskiej Świdnik,   proszę o podniesienie ręki.

„za” -     20„      przeciw” -  0                         „wstrz. się” - 0

Nieobecni radni: Lipniowiecka Edyta

Uchwała została podjęta.

Punkt 9

Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia na okres do 3 lat, nieruchomości gruntowej,
położonej w Świdniku, stanowiącej mienie komunalne Gminy Miejskiej Świdnik. 

P. Królik -  poproszę pana Przewodniczącego  Komisji  o opinię.

P. Bondos  - ta uchwała   również została zaopiniowana pozytywnie przez Komisję Gospodarki
Komunalnej i Mieszkaniowej.

P. Królik -  dziękuję bardzo. Czy są jakieś zapytania ? Nie widzę,  więc przystępujemy do
głosowania.

Kto z Państwa jest za  podjęciem  uchwały  w sprawie wydzierżawienia na okres do 3 lat,
nieruchomości  gruntowej,  położonej  w  Świdniku,  stanowiącej  mienie  komunalne  Gminy
Miejskiej Świdnik,   proszę o podniesienie ręki.

„za” -     20„      przeciw” -  0                         „wstrz. się” - 0

Nieobecni radni: Lipniowiecka Edyta

Uchwała została podjęta.
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Punkt 10

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Świdniku.

P. Królik -  poproszę pana Przewodniczącego  Komisji  o opinię.

P. Sawicki  -   projekt  uchwały został  zaopiniowany pozytywnie przez Komisję  Oświaty ,
Rodziny i Spraw Społecznych.

P. Królik -  dziękuję bardzo. Czy są jakieś zapytania, głosy w dyskusji ? Proszę Pan Brzózka.

P.  Brzózka –  dziękuję  Panu  Przewodniczącemu  Komisji  Oświaty,  Rodziny  i  Spraw
Społecznych,  ze uwzględnił  we wniosku do Burmistrza moją  sugestię,  żeby w przyszłości
nazwać  ulice  im.  Romana  Dmowskiego  i  innych  ojców  naszej  niepodległej  ojczyzny.  W
przyszłym roku będziemy obchodzić 100-lecie odzyskania niepodległości. Dziękuję.

P. Królik  -  Czy są jeszcze pytania? Nie widzę. Przechodzimy do głosowania. 

Kto z Państwa jest  za  podjęciem  uchwały  w sprawie nadania nazwy ulicy w Świdniku,
proszę o podniesienie ręki.

„za” -     20„      przeciw” -  0                         „wstrz. się” - 0

Nieobecni radni: Lipniowiecka Edyta

Uchwała została podjęta.

Punkt 11

Temat z planu pracy Rady –Informacja nt. przebiegu przygotowań do wprowadzenia,  na
terenie Gminy Miejskiej Świdnik, reformy systemu oświaty.

P. Królik –  na początku oddam głos Przewodniczącemu Komisji Oświaty, Rodziny i Spraw 
Społecznych. Komisja się zajmowała tym tematem. Oddam głos Panu Przewodniczącemu.

P. Sawicki – w ostatnich latach w m-cu lipcu Komisja zwykle zajmowała się organizacją roku 
szkolnego, w związku z planowaną reformą oświaty, zaproponowaliśmy zajęcie się stanem 
tych przygotowań. W tym momencie z przyjemnością oddam głos Pani inspektor Małgorzacie 
Krzowskiej.

P. Krzowska – Dzień dobry Państwu. Na początek powiem jakie działania zostały podjęte i
jakie musimy jeszcze przedsięwziąć, wdrażając reformę oświaty. Już jesienią dyrektorzy szkół
i pracownicy Urzędu Miasta , a także Komisja Oświaty, Rodziny i Spraw Społecznych zaczęli
pracę nad koncepcją wdrażania reformy w celu wypracowania najlepszego rozwiązania. Taki
wariant udało nam się, naszym zdaniem, zaproponować  Radzie Miasta. W styczniu , kiedy
weszły w życie przepisy wprowadzającej  reformę  oraz prawo oświatowe, przygotowaliśmy
projekty uchwał. Taka uchwała została podjęta 9 lutego, następnie przekazana do Lubelskiego
Kuratora  Oświaty  w  celu  uzyskania  opinii  o  zgodności  zaproponowanych  rozwiązań  z
przepisami  prawa.  Uchwalę  przekazaliśmy  także  związkom  zawodowym  działającym  na
terenie  Gminy  Miejskiej  Świdnik.  Są  to  dwa  reprezentatywne  związki:  Związek
Nauczycielstwa Polskiego i Solidarność Pracowników Oświaty. Zarówno Kurator oświaty jak i
związki  pozytywnie  zaopiniowały  przedstawione  rozwiązania.  Dzięki  temu,  30  marca
mogliśmy podjąć uchwałę o dostosowaniu sieci szkół do nowego ustroju szkolnego.

W naszej Gminie Gimnazjum Nr 1 zostało włączone w strukturę Szkoły Podstawowej Nr 3.
Szkoła ta stała się  szkołą  8-letnią.  Gimnazjum Nr  2 zostało  włączone w strukturę  Szkoły
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Podstawowej Nr 4.Gimnazjum Nr 3 zostało włączone w strukturę Szkoły Podstawowej Nr 5, a
Szkoła Podstawowa nr 7 stała się szkołą 8-letnią. Kolejnym krokiem było przygotowanie przez
dyrektorów szkół arkuszy organizacyjnych , a następnie zatwierdzenie ich przez Burmistrza
Miasta po wcześniejszym uzyskaniu opinii pozytywnej związków zawodowych oraz Kuratora 

oświaty. Co do spraw kadrowych to obowiązkiem dyrektorów a także Burmistrza Miasta było
do 15 maja poinformować nauczycieli, pracowników administracji oraz obsługi o zmianach w
ich zatrudnieniu. Wszyscy pracownicy otrzymali stosowne pisma. Takie pisma otrzymali także
dyrektorzy  szkół,  dla  których  Burmistrz  Miasta  jest pracodawcą.  Do  31  maja  nastąpiło
zakończenie procesu związanego z ruchem kadrowym  w szkołach. Jeżeli  chodzi o sprawy
kadrowe,  to  sytuacja  wygląda bardzo dobrze.  Na emeryturę  odeszły 2  osoby – dyrektor  i
wicedyrektor Gimnazjum Nr 1. 10 nauczycieli z G-1 znalazło pracę w Szkole Podstawowej Nr
7, w tym 3 osoby dopełnia tam etat.   W pozostałych szkołach,  z powodu reformy nikt nie
stracił pracy. Tzw. „niepełny wymiar” jest na poziomie ubiegłego roku. Nauczyciele w dużym
procencie znaleźli pracę mimo tak dużych roszad. Kolejnym etapem jest przygotowanie szkół
do nowego roku szkolnego. Żeby szkoły były dobrze przygotowane na przyjęcie uczniów,
niezbędne  było  zwiększenie  środków  finansowych  do  jednostek  w  celu  dostosowania do
wymogów szkół 8-letnich.  Dla Szkoły Podstawowej Nr 7 Rada zwiększyła środki w kwocie
150  000  zł  na  modernizację  klas  lekcyjnych  i  przystosowanie  ich  do  funkcji  pracowni
fizycznych,  chemicznych i  biologicznych oraz  przeniesienie  biblioteki  szkolnej.  W Szkole
Podstawowej  Nr  3  100  000  zł  przeznaczono  na  rozbudowę  przedszkola  i  przeniesienie
biblioteki.  W  Zespole  Szkół  Nr  2   200  000  zł  przeznaczono  zakup  szafek  szkolnych  i
modernizację szatni.

Na  poprzedniej  sesji  została  podjęta  uchwała  w  sprawie  likwidacji  jednostki  budżetowej
Gimnazjum Nr 1. Uchwała ta stanowi podstawę do uporządkowania spraw formalno-prawnych
związanych  z  włączeniem G-1  w  struktury  P-3.Umożliwia  to  przeprowadzenie  procedury
likwidacyjnej zgodnie z przepisami prawa, w tym dysponowanie mieniem szkoły.

Przed nami jest jeszcze:

Przepisy  prawa  nakazują  nam  do  końca  listopada  podjąć  uchwałę  stwierdzającą  fakt
przekształcenia 6-letnich szkół podstawowych w szkoły 8-letnie oraz Zespołu Szkół nr 2 w
szkolę podstawową 8-letnią. To zostanie zaproponowane Radzie na sesji jesienią. Mamy też
obowiązek dostosować   statuty szkół   do nowych przepisów.  Statuty szkół podstawowych
zostaną przyjęte przez rady pedagogiczne. Statut ZSO-1 będzie przedstawiony radzie miasta do
uchwalenia.  Jeżeli  chodzi o Niepubliczną  Szkołę  Podstawową  „Atena”,  to ona też  podlega
reformie.  Na  wniosek  szkoły  złożony  do  końca  czerwca,  burmistrz  wyda  decyzję  o
przekształceniu tej szkoły 6-letniej w 8-letnią szkołę. To w skrócie wszystko co zrobiliśmy i co
nas czeka w latach 2017-2018. Dziękuję.

P. Królik  – dziękuję bardzo, czy ktoś jeszcze chce zabrać głos w tym punkcie? Pan Sawicki
proszę.

P.  Sawicki –  dziękuję  Pani  inspektor  za  informację.  Chcę  uzupełnić  informację  z  punktu
widzenia komisji. W I półroczu komisja skupiła swoją uwagę na  przygotowaniach szkół do
wdrożenia  reformy  oświaty.  Odbyliśmy  w  każdej  ze  szkół  posiedzenia  komisji,  podczas
których  spotykaliśmy  się  z  dyrektorami,  pytaliśmy  o  przygotowania  do  reformy.  Z
perspektywy komisji ten proces wygląda optymistycznie. Dla nas jest to istotne, że nie ma
zwolnień  ,  redukcji  zatrudnienia.  Druga  sprawa,  to  szkoły  otrzymały  dodatkowe   środki
finansowe  na  dostosowanie  ich  do  nowych  obowiązków.  Chce  podziękować  Panu
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Burmistrzowi  za sprawny proces reformy w gminie. Chcę podziękować także pracownikom
Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych.

P. Królik  – czy ktoś z Państwa radnych ma pytania do tego tematu?

P. Tarkowski – chcę zapytać jak wygląda sprawa adaptacji sal lekcyjnych na klasopracownie?
Ponieważ gruntownemu remontowi przechodzi sala gimnastyczna i basen w Zespole Szkół nr 2
Czy jest szansa, że będą one czynne do września?

P. Krzowska – jeżeli chodzi o  Szkoły Podstawowe nr 3 i 7 , to trwają teraz intensywne prace
przystosowawcze klas na pracownie tematyczne. Mamy nadzieję, że wszystkie prace uda się
zakończyć przed początkiem roku szkolnego. Jeżeli chodzi o basen, to ma być remontowany w
drugiej połowie lipca. Będzie w czasie remontu niedostępny dla dzieci.

P. Królik  – czy ktoś jeszcze chce zabrać głos? Nie widzę. Usłyszeliśmy, ze nie ma problemu z
przygotowaniami do nowego roku szkolnego z nowymi szkołami w naszym mieście. Cieszymy
się, że nikt nie stracił pracy. Dziękuję też pracownikom Urzędu Miasta.

Punkt 12

Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.

P. Królik – proszę, czy ktoś chce zabrać głos?  Pan Tarkowski, proszę.

P. Tarkowski – mam pytanie dot. działki przyległej do parkingu przy nowej siedzibie Urzędu
Miasta. Jest niewykoszona, zaśmiecona. Zwiększaliśmy środki na uporządkowanie terenu. Czy
ten teren też będzie objęty tymi działaniami. Co kryje się pod pojęciem „uporządkowanie”.

P.  A.  Radek –  podobne  pytanie  na  poprzedniej  sesji  zadań  Pan  radny  Andrzej  Krupa.
Będziemy demontować ogrodzenie od strony południowej. Częściowo jest już zdemontowane,
z wyłączeniem części ogrodzenia pomiędzy przedszkolem i terenem Urzędu. Jest to zdegrado-
wane ogrodzenie.  Nie  zdemontujemy ogrodzenia  w całości.  Zdemontujemy ogrodzenie  od
strony ul. Spółdzielczej. Teren zostanie zniwelowany, zostanie zdjęta stara nawierzchnia asfal-
towa,  wyrównana ziemia,  skoszona trawa,  dosiana nowa.  W przyszłości  razem z radnymi
zastanowimy się,  w jaki sposób wykorzystamy tą działkę.

P. Tarkowski – przy nowych obiektach są wymogi dot. miejsc parkingowych. Czy w związku
z tym czy będą nowe miejsca, czy bazujemy na obecnie funkcjonujących przy Urzędzie Mia-
sta?

P. A. Radek – nowy obiekt posiada oczywiście zaprojektowane  nowe miejsca postojowe. Są
one z tyłu budynku, zaprojektowane zgodnie z przepisami prawa. Są to miejsca przeznaczone
dla urzędników jak osób odwiedzających Urząd.

P. Piotrowicz – dodał, że są to miejsca parkingowe, także dla osób niepełnosprawnych w ilości
do której byliśmy zobligowani przez przepisy.

P. Krupa – ostatnio z kilkoma radnymi odwiedziliśmy teren nowego Urzędu Miasta, nie za-
uważyliśmy żadnego miejsca parkingowego dla rowerów. Czy są tam przeznaczone takie miej-
sca?

P. Piotrowicz – tak, przy nowym Urzędzie są przewidziane stojaki na rowery, z ogólnej puli,
która jest obecnie zakupowana przez urząd.

P. Królik – kiedy przewidujemy fizyczne przeniesienie się do nowej siedziby.
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P. Piotrowicz – całe przenosiny będą podzielone na kilka etapów. Obecnie jesteśmy na etapie
odbioru tego budynku. Najpierw przenosimy archiwum zakładowe, później całą infrastrukturę ,
która służy funkcjonowaniu budynku na końcu tych pracowników, którzy obsługują klientów.
Mam nadzieję, że proces ten zakończy się w październiku.

P. Bondos - czy wiadomo kiedy wykonawca przystąpi do realizacji zadania z budżetu obywa-
telskiego- dwa chodniki pomiędzy osiedlami Brzeziny I i II.

P. Piotrowicz – umowa na to zadanie jest już podpisana. Zadanie będzie realizował ten sam
wykonawca, który wykonuję ul. Kukuczki. Kiedy skończy tą inwestycję, ma rozpocząć prace
na Brzezinach. Powinno to się rozpocząć na przełomie lipca i sierpnia.

P. Tarkowski – na jakim etapie jest budowa hali sportowej przy obecnym Gimnazjum nr 1 w
Świdniku.

P. Piotrowicz – jeżeli chodzi o dokumentację techniczną samej hali jest w zasadzie skończona.
Wszystkie kolizje są usunięte. Jesteśmy na etapie uzyskania pozwolenia na budowę.

P. Królik – czy są jeszcze pytania?. Nie widzę. Przechodzimy do następnego punktu obrad.

Punkt 13

Sprawy różne.

P. Królik -  wpłynął do Rady  od Burmistrza projekt stanowiska w sprawie Programu Miesz-
kanie  Plus.  Otrzymaliście je w materiałach na sesję . Odczytał główną część dokumentu.

(Załącznik nr 5)

Czy są pytania, uwagi do stanowiska?

P. Dmowski  – skieruję pytanie do Burmistrza Piotrowicza, bo on zajmuje się realizacją tego
programu w Gminie. Moje pytanie kieruję w imieniu mieszkańców , kiedy planuje się realiza-
cję budowy bloków i jaka liczba mieszkań jest przewidywana. Także jakie będą kryteria przy-
znawania mieszkań.

P. Piotrowicz – zainteresowanie programem  jest bardzo duże. Na chwilę obecną mamy ponad
300 zapytań dotyczących  wynajmu mieszkań. Są one kierowane zarówno przez mieszkańców
jak i osoby spoza Gminy. Zgodnie z chłonnością działek wykonaną przez architektów możemy
zlokalizować około 200 lokali mieszkalnych. Jeszcze nie rozpoczęliśmy naboru na najemców
tych lokali. Zainteresowanych poinformujemy kiedy nabór rozpoczniemy. Jeżeli chodzi o kry-
teria, jest to  kryterium dochodowe. Preferencje narzucono odgórnie w tym dot.  Karty Dużej
Rodziny”,  Chcemy też, żeby przyszli najemcy legitymowali się związkiem z naszą Gminą -
dotychczasowe miejsce zamieszkania, czy też miejsce pracy, bądź w przyszłości stanie się na-
szym mieszkańcem, podatnikiem. Chcemy,  żeby wartość dodana dla naszego budżetu Gminy
wystąpiła. W chwili obecnej mamy ogłoszony konkurs, dotyczący wyboru wspólnika, inwesto-
ra finansowego do spółki,  która przedsięwzięcie będzie realizowała od momentu wyłonienia
wspólnika. Zakładamy, że dwa pełne sezony budowlane są wystarczające aby tą inwestycję
przeprowadzić. Nie chodzi tylko o bloki, musimy doprowadzić do nich podstawową infrastruk-
turę, uzbroić teren w dogi dojazdowe i sieci. Jeżeli wyłonimy zasobnego finansowo wspólnika,
zakładamy, że w ciągu dwóch sezonów jesteśmy w stanie te budynki oddać najemcom. Dzię-
kuję.

P. Królik  - zgłaszają się chętni. Proszę  kolejno Panowie  Dmowski, Krupa, Irsak.
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P. Dmowski -  czy są już  jacyś  inwestorzy, wyrażający zainteresowanie tym przedsięwzię-
ciem?

P. Piotrowicz – konkurs jest ogłoszony, oferty można składać do 17 lipca. Jak dotychczas żad-
na nie wpłynęła. Praktyka wskazuje, że oferty spływają w ostatnim momencie.

P. Krupa -  należy się naszym władzom wyrażenie na tej sali uznania za podjęcie niemałego
trudu, realizacji tego zadania. Wszyscy trzymamy kciuki za to żeby się wszystko udało.

P. Irsak – Jaki będzie czynsz za np. 50 m2. Słyszałem,że to będzie ponad 1000 zł. To będzie
niedostępne dla „biednych”.

P. Piotrowicz – są  pewne prognozy dot. czynszu -  pomiędzy 10 – 20 zł za m2. Wielkość
mieszkań, które my planujemy budować  kształtuje się  od 30 m2 do 60 m2. W zależności od
zasobności portfela chętni będą się decydować. Sam koszt uiszczany przez najemców jest po-
chodną kosztów inwestycji. Im taniej wybudujemy tym niższy będzie czynsz. Dlatego przepro-
wadziliśmy badanie chłonności działek. Dlatego też wykluczamy podziemne miejsca parkingo-
we, które znacząco podrażają koszty inwestycji. Przy Programie Mieszkanie Plus to nie wiel-
kość czynszu jest zachętą. Jest on dedykowany osobom, które nie zdołały zgromadzić  wol-
nych środków finansowych na wniesienie wkładu własnego. Zgodnie z założeniami programu
jest on obecnie jedynym pomagającym dojść do własności  wynajmowanego lokalu za stawkę,
jak się zakłada,  tylko  20 % większą niż płacą najemcy bez dochodzenia do własności.

P. Tarkowski – czy koszt mieszkania może się zmieścić w kwocie do 3500 zł za m2?

P. Piotrowicz – rozszerzę swoją wypowiedź dotychczasową. Konkurs został ogłoszony na wy-
bór   wspólnika  inwestora finansowego do spółki celowej, która ten program na terenie Gminy
Miejskiej Świdnik będzie realizowała. Nie wiadomo czy będzie to  bank BGK Nieruchomości
S.A. Myślę, że zainteresowanie będzie duże. Może znajdzie się lokalny operator który udźwi-
gnie to zadanie. Jeżeli chodzi o koszty budowy. Nie jest to proste w tej chwili do określenia.
Składa się na to wiele czynników., np. budowa z prefabrykatów, których obecnie nie ma. Wyli-
czenia dotyczą modelowej  dokumentacji technicznej i budynków budowanych z prefabryka-
tów, budowanych na podstawie tej dokumentacji. Takie zainteresowanie już jest. Ostateczny
koszt budowy będzie znany kiedy wyłonimy wykonawcę bloków. Tym zajmie się wyłoniona
spółka. Różnie to będzie się przedstawiało w różnych częściach Polski.

P. Królik – wyczerpaliśmy dyskusję w tym punkcie . Przechodzimy do głosowania.

Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem stanowiska w sprawie przystąpienia do Programu
Mieszkanie Plus proszę o podniesienie ręki do góry.

„za” -     17„      przeciw” -  0                         „wstrz. się” - 1

Nieobecni radni:  Borkowski Wojciech, Lipniowiecka Edyta, Tarkowski Mirosław

Stanowisko  zostało przyjęte.

P. Kawalec – chcę zapoznać Wysoką Radę z działaniami jakie wykonała Społeczna Komisja
Mieszkaniowa. Zaczęła ona prace w I kwartale. W skład Komisji wchodzili: Ludwik Kawalec
– przewodniczący komisji , Jerzy Irsak, Aleksander Suski , Andrzej Kaciuczyk, Żaneta Joć –
Jóźwik z Urzędu Miasta i dwie osoby z MOPS. Komisja zaczęła przeglądać wnioski . Było ich
209. 6- odrzucono. 28 osób zrezygnowało. 8  nie było mieszkańcami Gminy. 2 zmarły. 52
zmieniło miejsce zamieszkania. 43 osoby przekroczyło kryterium dochodowe. 23 osoby wg
komisji  miało  zaspokojone  potrzeby  mieszkaniowe.  Pozostało  32  osoby.  Z  nich  komisja
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wyselekcjonowała 13 wnioskodawców.  W dniu 11 lipca Komisja spotkała się na posiedzeniu
w pełnym składzie . Po weryfikacji ustaliła  projekt listy z nazwiskami 13 wnioskodawców.
Projekt  ten  zostanie  przedstawiony  Panu  Burmistrzowi  do  akceptacji.  Na  tym  komisja
zakończyła pracę.

Chcę podziękować pracownikom Urzędu Miasta, radnym, członkom komisji. Dziękuję bardzo.

P. Suski – chcę  uzupełnić,  że odwiedziliśmy 88 mieszkań.  Do jednego adresu trzeba było
podejść nawet kilka razy. Dlatego to trwało tak długo.

P. Bachanek – komisja wykonała pracę za całą radę. Jest to ciężka , niewdzięczna praca. Chcę
podziękować w imieniu rady podziękować za ogromną pracę.

P. Królik – też przyłączam się do podziękowań. Nie było chętnych do pracy.

P. Irsak – rzeczywiście trzeba było wiele czasu poświęcić i wykonać duża pracę. Ale ta praca
uczy  pokory,  bo  widać  ile  jest  nieszczęść  ludzkich,  niedostatku,  chorób.  To  są  też  nasi
mieszkańcy.

P. A. Radek – chcę  w imieniu Pana Burmistrza podziękować członkom komisji za wykonaną
pracę.

P. Królik – ile rodzin tyle sytuacji. To jest dopiero lista. Mieszkania musimy wygospodarować.
Czy jeszcze są pytania?

P. Krupa – chcę zapytać o następną sesję.

P.  Królik  –  mamy plan  pracy.  Następna  wypada  31  sierpnia.  Każdy  może  swoje  plany
urlopowe dostosować.

P. A. Radek – być może będziemy zmuszeni do wnioskowania o zwołanie sesji przed tym
terminem,  który  wskazał  przewodniczący.  Na  dzień  dzisiejszy  nie  jesteśmy  w  stanie
powiedzieć tego na 100%.

P. Królik – nie widzę zgłoszeń. Życzę udanego wypoczynku.

Punkt 14

Zakończenie obrad

P. Królik -  po wyczerpaniu porządku obrad zamykam XLI sesję Rady Miasta Świdnik.

Na tym zakończono protokół.

 Protokołowała : Grażyna Michalska.

Przewodniczący Rady Miasta Świdnik

     Janusz Królik
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